ADMISSIONS FOR INTERNATIONAL STUDENTS 本科生

1. 招生对象

凡满 18 周岁以上,身体健康,具有高中或相当于中国高中毕业以上学历,且持有有效外国护照的非中国籍公民。遵守中国政府法律及学校规章制度,经本科专业考试合格者,方可入学。

※护照要求:护照有效期4年以上,且最近4年(截至入学年度的4月30日前)之内有在国外实际居住2年以上的记录(一年中实际在国外居住满9个月按一年计算,以入境和出境签章为准)

※语言要求: 老版汉语水平考试 (HSK) 四级或者新版汉语水平考试 (HSK) 四级 (不低于 180 分)。

2. 报考办法

1. 我院招生报名采用网上报名方式,并均须参加报名信息现场确认。逾期未确认者,我院视作报名无效处理。

报名网址: http://zsbm.shcmusic.edu.cn (每年招生时期开通)

- 2. 报名、考试时间:每年1-2月报名、考试。
- 3. 考试科目、考试大纲请参照我院招生网站:http://jwc.shcmusic.edu.cn/Html/zhaoshengbangongshi/bkszsxx/
- 4. 报名信息现场确认、考试地点:上海音乐学院本科招生办公室(中国上海市汾阳路20号)
 - ※如未成功在网上报名的考生,亦可在报名信息确认现场补报名。
 - ※每人限报二个专业。
- 5. 报考要求及方式、时间,以当年"上海音乐学院本科招生简章"为准。

3. 申请所需材料

- 1. 有效护照原件及复印件
- 2. 健康证明
- 3. 学历证明
- 4. 汉语水平考试 HSK 证书原件及复印件
- 5. 2 寸正面脱帽证件照 (2 张 / 专业)
- 6. 报名费

4. 入学方式:

- 1. 经学校审核并通过招生入学考试,汉语成绩合格,我院将发放《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》(JW202表)。
- 2. 留学生本人持《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》(JW202表)到我国驻外大使馆或领事馆办理来华签证事宜。
- 3. 按《录取通知书》指定的日期来上海音乐学院留学生办公室报到、注册和缴费。因特殊情况未能在规定日期之内报到者,要事先以书面形式向留学生办公室申请,获准后方可延期入学。
 - ※ 考生凭专业准考证参加考试, 所交材料及报考费, 无论录取与否, 概不退还。
 - ※ 具体考试日程安排详见报名信息确认现场《上海音乐学院招生考试日程安排表》。

5. 学制

四年或五年(详见附录)。

|6. 费用

1. 报名费: 500 元人民币 / 专业。

2. 学 费: 32,000 元人民币/专业/年。

7. 联系方式

地 址: 上海音乐学院留学生办公室 中国上海市汾阳路 20号

邮 编: 200031

电 话: +86-21-64310305, +86-21-64316745

传 真: +86-21-64310305 Email : shcmfso@yahoo.com

网 址: http://www.shcmusic.edu.cn/html/lxs/

QQ 账号: 2205542773(上音留办)



ADMISSIONS FOR INTERNATIONAL STUDENTS Undergraduate Studies

1. General Requirements

Applicants shall be eligible to apply for an undergraduate program if they satisfy the following requirements:

- ① Non-Chinese Passport valid for at least 4 years, and over two years(nine-month actual residence in foreign countries within one year can be calculated as one year, subject to the entry and exit date) of the actual overseas residence record within the last four years.
- ② Chinese language requirements: Level 4 or above in the old HSK, or Level 4 or above (a score of 180 or above) in the new HSK.
- 3 Aged 18 or above, in good health requisite.
- 4 High school qualification or above.

2. Application Arrangement

- ① Applicants should apply via our online application system at http://zsbm.shcmusic.edu.cn. (The system is open during the admission period.) The application information is required for verification in person. Applicants who fail to confirm and verify the application information will result in disqualification of their applications.
- ② The application and examination period is from January to February. For specific dates and deadlines, please refer to the SCM Admission Regulations for Undergraduate Programs.
- The subjects and syllabus for the entrance examination are available on the SCM admission website at http://jwc.shcmusic.edu.cn/Html/zhaoshengbangongshi/bkszsxx/
- Applicants should verify their information and take the entrance examination at SCM Undergraduate Admissions Office at No.20 Fenyang Road, Shanghai, China.
 - **Applicants who fail to apply online can apply in person at the Undergraduate Admissions Office on the date stipulated in the SCM Admission Brochure for Undergraduate Programs.
 - *Applicants can apply for no more than two majors of undergraduate programs.
- (5) The specific requirements, procedures and time for application are subject to the "Undergraduate Admission Brochure of Shanghai Conservatory of Music" in the same year.

3. Documents Required for Application

- ① Original of the passport plus one copy
- 2 Medical certificate
- ③ High school diploma/certificate
- 4 Original of the HSK certificate (for verification) plus one copy
- ⑤ Two photos per program (35mm×53mm)
- 6 Application fee

4. Enrollment Procedure

- ① Upon verification of the application documents, applicants who pass the entrance examination and satisfy the Chinese language requirements will receive an admission notice to SCM and Visa Application for Study in China (JW202).
- ② International students should apply for a visa at the Embassy/Consulate of People's Republic of China with their admission notice and Visa Application for Study in China (JW202).
- 3 Newly-admitted students should register and pay the tuition at SCM International Students Office on the date specified in the admission notice.

Students who cannot register on time under exceptional circumstances should submit their applications for deferredadmission to the International Students Office and change their registration date upon approval.

- \times Applicants should take the entrance examination with an admission ticket. All documents submitted will not be returned.
- **Application fees paid are non-refundable. For details of the exam schedule, please refer to the SCM Entrance Examination Schedule posted at SCM Undergraduate Admissions Office.

5. Study Length

Four or five years (See the appendix)

6. Fees and Tuition

Application fee: RMB 500 per program

Tuition: RMB 32,000 per program per academic year

7. Contact

International Students Office, Shanghai Conservatory of Music, No.20 Fenyang Road, Shanghai, China 200031

Tel: +86-21-64310305,+86-21-64316745

Fax: +86-21-64310305 Email: shcmfso@yahoo.com

Website: http://www.shcmusic.edu.cn/html/lxs/

QQ: 2205542773 (International Students Office of SCM)

ADMISSIONS FOR INTERNATIONAL STUDENTS 研究生

1. 招生对象

- 1. 硕士研究生: 具有本科或相当于大学本科毕业生同等学力, 身体健康的外国籍公民, 遵守中国政府的法律及学校的规章制度, 经我院硕士研究生招生考试合格者, 方可入学。语言要求: 老版汉语水平考试(HSK) 六级或者新版汉语水平考试(HSK) 四级(不低于210分)。
- 2. 博士研究生:具有硕士或相当于硕士毕业生同等学力,身体健康的外国籍公民,遵守中国政府的法律及学校的规章制度,经我院博士研究生招生考试合格者,方可入学。语言要求:老版汉语水平考试(HSK)六级或者新版汉语水平考试(HSK)五级(不低于180分)。 ※护照要求:护照有效期4年以上,且最近4年(截至入学年度的4月30日前)之内有在国外实际居住2年以上的记录(一年中实际

2. 报考办法

1. 硕士研究生

① 外国学生报考我院采用现场报名方式。

在国外居住满9个月按一年计算,以入境和出境签章为准)

- ②报名、考试时间:每年11月报名,次年1月初试,4月复试,9月入学。具体时间以当年"上海音乐学院硕士学位研究生招生简章"为准。 http://gra.shcmusic.edu.cn/shangyinweb/Pages/Info/Index.aspx
- ④ 报名信息现场确认、考试地点:上海音乐学院研究生部(中国上海市汾阳路20号)。

2 博士研究生

- ① 外国学生报考我院采用现场报名方式。
- ②报名、考试时间:每年3-4月报名,5月初试、复试,9月入学。具体时间以当年"上海音乐学院博士学位研究生招生简章"为准。http://gra.shcmusic.edu.cn/shangyinweb/Pages/Info/Index.aspx
- ③ 考试科目、考试大纲请参照我院研究生招生网站:http://gra.shcmusic.edu.cn/ShangYinWeb/Pages/Info/YJSZS.aspx
 ※ 外国学生博士生考试科目不设思想政治理论和外语
- ④ 报名信息现场确认、考试地点:上海音乐学院研究生部(中国上海市 汾阳路 20号)

3. 申请所需材料及入学方式

硕士研究生

1 研動姿態

- ① 毕业证书(应届生为预计毕业证明),应有学位证书原件或经过公证的复印件。中、英文以外文本的证书还需提供公证过的中文或英文翻译件
- ②有效护照原件及复印件
- ③本科阶段成绩单原件或经过公证的复印件。中、英文以外文本的成绩单还需提供公证过的中文或英文翻译件
- ④3张1寸同一底版正面半身免冠近期照片
- ⑤ 汉语水平考试(HSK)证书原件及复印件
- ⑥ 报名费

※考生凭专业准考证参加考试,所交材料及报考费,无论录取与否,概不退还。具体考试日程安排详见报名信息确认现场。

2. 入学方式

- ① 通过入学考试,汉语成绩合格,颁发《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》(JW202表)。
- ② 留学生本人持《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》(JW202表)到我国驻外大使馆或领事馆办理来华签证事宜。
- ③ 按《录取通知书》指定的日期来上海音乐学院留学生办公室报到和交费。因特殊情况未能在规定日期之内报到者,须事先以书面形式向留学生办公室请假,获准后方可延期入学。

ADMISSIONS FOR INTERNATIONAL STUDENTS

插十研究生

1 昕霊材料:

- ① 硕士学位证书原件或经过公证的复印件。中、英文以外文本的证书还需提供公证过的中文或英文翻译件
- ② 有效护照原件及复印件
- ③ 硕士课程学习成绩单原件或经过公证的复印件,中、英文以外文本的成绩单还需提供公证过的中文或英文翻译件,硕士学位论文全文, 答辩委员会评议书(复印件)
- ④ 汉语水平考试(HSK)证书原件及复印件
- ⑤ 两位与报考学科有关的正教授的推荐书
- ⑥ 4 张 1 寸同一底版正面半身免冠近期照片
- ①报考音乐学各研究方向、作曲技术理论各研究方向、钢琴艺术理论方向和作曲方向的考生另有要求,详情参阅我院研究生部网站。 http://gra.shcmusic.edu.cn/shangyinweb/Pages/Info/Index.aspx
- ⑧ 报名费

2. 入学方式

- ① 通过入学考试,汉语成绩合格,颁发《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》(JW202表)
- ② 留学生本人持《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》(JW202表)到我国驻外大使馆或领事馆办理来华签证事宜。
- ③ 按《录取通知书》指定的日期来上海音乐学院留学生办公室报到和交费。因特殊情况未能在规定日期之内报到者,须事先以书面形式向留学生办公室请假,获准后方可延期入学。

4. 学制

硕士研究生学制三年,博士研究生学制三年,考试合格者发给相应的毕业证书和学位证书。

5. 费用

1. 报名费:硕士研究生:600元人民币;

博士研究生:600元人民币。

2. 学 费:硕士研究生:40,000元人民币/年; 博士研究生:48,000元人民币/年。

6. 联系方式

地 址: 上海音乐学院留学生办公室 中国上海市汾阳路 20号

邮 编: 200031

も 话: +86-21-64310305,+86-21-64316745

传 真: +86-21-64310305 Email : shcmfso@yahoo.com

网 址: http://www.shcmusic.edu.cn/html/lxs/

QQ 账号: 2205542773(上音留办)



ADMISSIONS FOR INTERNATIONAL STUDENTS Graduate Studies

1. General Requirements

Applicants shall be eligible to apply for a graduate program if they satisfy the following requirements

(1) Master's Programs

- ① A Bachelor's degree or equivalent qualification
- ② Chinese language requirements: Level 6 or better in the old HSK, or Level 4 or above (a score of 210 or above) in the new HSK

Doctoral Programs

- ① A Master's degree or equivalent qualification
- ② Chinese language requirements: Level 6 or better in the old HSK, or Level 5 or above (a score of 180 or above) in the new HSK

(3) Passport requirements

Non-Chinese Passport valid for at least 4 years, and over two years(nine-month actual residence in foreign countries within one year can be calculated as one year, subject to the entry and exit date) of the actual overseas residence record within the last four years.

2. Application Arrangement

(1) Master's Programs

- ① International students should apply for admission in person.
- 2 Application and entrance examination timeline:

Application should be made in November.

First written exam is held in January.

Second exam is held in April.

The first semester commences in September.

For specific dates and deadlines, please refer to the SCM Admission Brochure for Master's Programs.

- ③ The subjects and syllabus for the entrance examination are available on the SCM postgraduate admission website at http://gra.shcmusic.edu.cn/shangyinweb/Pages/Info/YJSZS.aspx
 - * International students are not required to take the exams in ideological and political theories and foreign languages.
- ④ Applicants should verify their application information and take the entrance examination at SCM Postgraduate Department at No.20 Fenyang Road, Shanghai, China.

(2) Doctoral Programs

- ① International students should apply for admission in person.
- 2 Application and entrance examination timeline:

The application period is from March to April.

The first written exam and the second exam are held in May.

The first semester commences in September.

For specific dates and deadlines, please refer to the SCM Admission Brochure for Doctoral Programs.

- ③ The subjects and syllabus for the entrance examination are available on the SCM postgraduate admission website at http://gra.shcmusic.edu.cn/ShangYinWeb/Pages/Info/YJSZS.aspx
- X International students are not required to take the exams in ideological and political theories and foreign languages.
- ④ Applicants should verify their application information and take the entrance examination at SCM Postgraduate Department at No.20 Fenyang Road, Shanghai, China.

3. Documents Required for Application and Enrollment Procedure

Master's Programs

- (1) Documents Required for Application
- ① Originals of graduation certificate (or proof of expected-to-graduate) and degree certificate or notarized copies. Certificates in a language other than Chinese or English must be accompanied by a notarized Chinese or English translation.
- ② Original of the passport plus one copy
- ③ Originals of undergraduate transcripts or notarized copies. Transcripts in a language other than Chinese or English must be accompanied by a notarized Chinese or English translation.
- 4 Three photos (25mm×38mm)
- ⑤ Original of the HSK certificate (for verification) plus one copy
- ⑥ Application fee
- X Applicants should take the entrance examination with an admission ticket. All documents submitted will not be returned.The Application fee is non-refundable. Detailed examination schedule will be posted during on-site registration and verification.

ADMISSIONS FOR INTERNATIONAL STUDENTS

(2) Enrollment Procedure

- ① Upon verification of the application documents, applicants who pass the entrance examination and satisfy the Chinese language requirements will receive an admission notice to SCM and Visa Application for Study in China (JW202).
- ② International students should apply for a visa at the Embassy/Consulate of People's Republic of China with their admission notice and Visa Application for Study in China (JW202).
- ③ Newly-admitted students should register and pay the tuition at SCM International Students Office on the date specified in the admission notice. Students who cannot register on time under exceptional circumstances should submit their applications for deferred admission to the International Students Office and change their registration date upon approval.

Doctoral Programs

(1) Documents Required for Application

- ① Original of Master's degree certificate (for verification) and degree certificate or notarized copies. Certificate in a language other than Chinese or English must be accompanied by a notarized Chinese or English translation.
- ② Original of passport plus one copy.
- (3) Originals of Master's degree transcripts or notarized copies. Transcripts in a language other than Chinese or English must be accompanied by a notarized Chinese or English translation, a copy of master's degree thesis. A copy of the thesis evaluation paper from the defense panel
- ④ Original of the HSK certificate (for verification) plus one copy (for submission)
- (5) Recommendations from two professors in relevant specialties.
- 6 Four photos (25mm×38mm)
- ① Doctoral programs in musicology, composition, theory of composition techniques and piano theory have additional requirements for admission. For more details, please visit our Postgraduate Department website at http://gra.shcmusic.edu.cn/shangyinweb/Pages/Info/Index.aspx

(2) Enrollment Procedure

- ① Upon verification of the application documents, applicants who pass the entrance examination and satisfy the Chinese language requirements will receive an admission notice to SCM and Visa Application for Study in China (JW202).
- ② International students should apply for a visa at the Embassy/Consulate of People's Republic of China with their admission notice and Visa Application for Study in China (JW202).
- ③ Newly-admitted students should register and pay the tuition at SCM International Students Office on the date specified in the admission notice. Students who cannot register on time under exceptional circumstances should submit their applications for deferred admission to the International Students Office and change their registration date upon approval.

4.Study Length

The Master's programs and Doctoral programs last for 3 years. Students who pass the final examination will receive graduation and degree certificates. (See "Curricular of Postgraduate Programs")

5. Fees and Tuition

(1) Application fees

Master's programs: RMB 600 Doctoral programs: RMB 600

(2) Tuition

Master's programs: RMB 40,000 per year Doctoral programs: RMB 48,000 per year

6. Contact

International Students Office, Shanghai Conservatory of Music, No.20 Fenyang Road, Shanghai, China 200031

Tel: +86-21-64310305,+86-21-64316745

Fax: +86-21-64310305 Email: shcmfso@yahoo.com

Website: http://www.shcmusic.edu.cn/html/lxs/

QQ: 2205542773 (International Students Office of SCM)

ADMISSIONS FOR INTERNATIONAL STUDENTS 音乐进修生

1. 招生对象

1. 普通进修生:身体健康,具有高中或以上学历的外国籍公民。

2. 高级进修生:身体健康,具有硕士或以上学位或学历的外国籍公民。

2. 课程介绍

普通进修生可以选择上海音乐学院本科的任何一个专业;高级进修生可以选择上海音乐学院硕士或博士的任何一个专业。每周一次专业课,同时可选择五门以下(含)选修课,两门以下(含)旁听课,与中国学生同堂听课,授课语言为汉语。

3. 申请所需材料

- 1.《上海音乐学院来华留学生申请表》见附件,下载地址:http://www.shcmusic.edu.cn/html/lxs/
- 2. 有效护照原件及复印件
- 3. 学历或学位证明原件及复印件
- 4. 与报考专业有关的音乐资料,表演专业须以 CD或 DVD形式递交音乐音响资料(20分钟左右)
- 5. 推荐信
- 6. 两寸报名照 3 张
- 7. 健康证明
- 8. 报名费
 - ※ 请将以上材料寄至上海音乐学院留学生办公室,无论录取与否,申请材料和报名费一律不予退还。
 - ※ 报名费可随材料邮寄或通过银行转账方式汇款至上海音乐学院账户,并附上转账凭证,注明报名者姓名。(账号信息请见本简章末)

4. 入学方式

- 1. 经学校审核通过后录取, 我院将发放《外国留学人员来华签证申请表》(JW202表)和《录取通知书》。
- 2. 留学生本人持《外国留学人员来华签证申请表》(JW202表)和《录取通知书》到我国驻外大使馆或领事馆办理来华签证事宜。
- 3. 按《录取通知书》指定的日期来上海音乐学院留学生办公室报到、注册和交费。因特殊情况未能在规定日期之内报到者,要事先以书面形式向留学生办公室请假,获准后方可延期入学。

5. 报名和入学时间(非学历教育每年招生两次)

1. 春季学期:12月底前报名,次年2月或3月入学。(可随时接受申请)

2. 秋季学期:6月底前报名,9月入学。(可随时接受申请)

6. 学制

进修生学制 1-2 年。进修结束后考试合格者,颁发进修证明书。

7. 费用

1. 报名费: 500 元人民币 / 专业;

2. 学 费: 学期班: 普通进修生: 17,000 元人民币/学期;
 高级进修生: 21,000 元人民币/学期;
 学年班: 普通进修生: 32,000 元人民币/年;
 高级进修生: 40,000 元人民币/年。

8. 联系方式

地 址: 上海音乐学院留学生办公室 中国上海市汾阳路 20 号

邮 编: 200031

电 话: +86-21-64310305,+86-21-64316745

传 真: +86-21-64310305 Email : shcmfso@yahoo.com

网 址: http://www.shcmusic.edu.cn/html/lxs/

QQ 账号: 2205542773(上音留办)



ADMISSIONS FOR INTERNATIONAL STUDENTS Non-Degree Music Program

1. General Requirements

- (1) General non-degree students should have a high school diploma or above and a Non-Chinese passport.
- (2) Advanced non-degree students should have a Master's degree certificate or above and a Non-Chinese passport.

2. Course descriptions

General non-degree students can choose any one of the available undergraduate programs. Advanced non-degree students can choose any one of the available graduate programs. Music lessons are taught on one-to-one basis once a week. Non-degree students can also register for no more than five elective courses and no more than two auditing courses and attend the classes with Chinese students. Elective and auditing lessons are taught in Chinese.

3. Documents Required for Application

- (1) Application Form for International Students in Shanghai Conservatory of Music(See the appendix) (The form can be downloaded at http://www.shcmusic.edu.cn/html/lxs/)
- (2) Original of passport plus one copy.
- (3) Degree/graduation certificate
- (4) Supplemental application materials (e.g. music recordings). Materials in CD or DVD formats (up to 20 minutes) are required for application for the performing arts program.
- (5) Recommendation letter
- (6) Three photos (35mm×53mm)
- (7) Medical certificate
- (8) Application fee

**Please submit the above documents by mail to SCM Overseas Students Office. Documents submitted will not be returned. Application fees paid are non-refundable.

**Application fee can be sent by mail with the application documents or paid by bank transfer. Applicant's full name and the payment certificate should be submitted in case of payment by bank transfer. (For the information of the banking account, pleace refer to the end of this brochure)

4. Enrollment Procedure

- (1) Upon verification of the application documents, applicants who pass the entrance examination and satisfy the Chinese language requirements will receive an admission notice to SCM and Visa Application for Study in China (JW202).
- (2) International students should apply for a visa at the Embassy/Consulate of People's Republic of China with their admission notice and Visa Application for Study in China (JW202).
- (3) Newly-admitted students should register and pay the tuition at SCM International Students Office on the date specified in the admission notice. Students who cannot register on time under exceptional circumstances should submit their applications for deferred admission to the International Students Office and change their registration date upon approval.

5. Application and Enrollment Timeline (Non-degree programs are scheduled twice a year.)

Fall semester: application can be made at any time before June 30 and the program begins in September.

Spring semester: application can be made at any time before December 31 and the program begins in February or March of next year.

6. Study Length

Non-degree Music Program lasts one to two years. Students who pass the final examination will receive a non-degree certificate.

7. Fees and Tuition

(1) Application fee: RMB 500 per program

(2) Tuition: Semester program:

General non-degree students: RMB 17,000 per semester Advanced non-degree students: RMB 21,000 per semester

Academic year program:

General non-degree students: RMB 32,000 per academic year Advanced non-degree students: RMB 40,000 per academic year

8. Contact

International Students Office, Shanghai Conservatory of Music, No.20 Fenyang Road, Shanghai, China 200031

Tel: +86-21-64310305,+86-21-64316745

Fax: +86-21-64310305
Email: shcmfso@yahoo.com

Website: http://www.shcmusic.edu.cn/html/lxs/

QQ: 2205542773 (International Students Office of SCM)

ADMISSIONS FOR INTERNATIONAL STUDENTS 汉语进修生

1. 课程介绍

1. 概况

每年按学期开班:(分为春季学期和秋季学期),根据学生听、说、读、写的实际程度分为不同的班级(允许中途插班短期进修),循序渐进学习汉语。学校每学期开设汉语班选修课,组织音乐会观摩、联欢、旅游、参观考察等活动,帮助学生全面了解中国文化。

2. 主要课程

精读(含写作)、泛读、听力、口语、汉字书写。

3. 选修课程

综合课程:①音乐汉语、HSK考试辅导、视唱练耳基础训练、乐理入门、太极拳、书法、中国文化介绍(选修课满5人开班)。 ②音乐单科培训课程:中国民族乐器(二胡、琵琶、笛子)、钢琴、管弦乐器、声乐等。教学形式为一对一教学。

4. 学制

进修生学制 1-2 年。进修结束后考试合格者,颁发进修证明书。

根据每年学校校历,长期班主要课程:每学期约为18个教学周。

每周20课时(每课时45分钟);综合选修课:每学期开学后根据报名情况于第二个月开班,每周2课时,共10周;

音乐单科培训课程:每周一课时(45分钟),每学期共16周,可根据需求增减课时。

2. 授课形式

1. 大班授课:每班5人以上,20人以内。

2. 个别辅导班:一对一辅导、一对二辅导、一对三辅导及一对四辅导。

3. 入学申请

1. 申请资格

16周岁以上(含)、65周岁以下(含),身体健康的外国籍公民。

2. 报名和入学时间

春季学期报名截止日期为12月30日,次年2月或3月入学。(可随时接受申请)

秋季学期报名截止日期为6月30日,9月入学。(可随时接受申请)

- 3. 由请材料
- ①《上海音乐学院来华留学生申请表》见附件,下载地址为: http://www.shcmusic.edu.cn/html/lxs/
- ② 本人有效护照复印件
- ③ 健康证明
- ④ 两寸证件照 3 张
- ⑤ 报名费

※请将以上材料寄至上海音乐学院留学生办公室,无论录取与否,以上材料及费用一律不予退还。

※报名费可随材料邮寄或通过银行转账方式汇款至上海音乐学院账户,并附上转账凭证,注明报名者姓名。(账号信息请见本简章末)

4. 入学方式:

- 1. 符合申请资格且申请材料审核通过者即可被录取。我校将在规定时间向被录取者发出录取通知书和外国留学人员来华签证申请表(JW202 表)。
- 2. 留学生本人持《外国留学人员来华签证申请表》(JW202 表)和《录取通知书》到我国驻外大使馆或领事馆办理来华签证事宜。
- 3. 按录取通知书所指定的日期来上海音乐学院留学生办公室报到注册、进行分班测试并缴费。因特殊情况未能在规定日期之内报到者,须 事先向留学生办公室提出书面申请。获准后方可延期入学。

ADMISSIONS FOR INTERNATIONAL STUDENTS

5. 费用(人民币)

1. 报名费:500元。

2. 学费:

① 长期进修按学期收费:9000元/学期,第二学期起享受收费优惠即8000元/学期。

② 短期进修(中途插班)按周收费: 一周 1200 元, 两周 2000 元, 三周 2700 元, 以后每增加一周加收 600 元。

③ 个别辅导课: 一对一授课: 每人 100 元/课时; 一对二授课: 每人 90 元/课时; 一对三授课: 每人 80 元/课时; 一对四授课: 每人 70 元/课时。

④ 选修课:综合课程:① 每人每门课800元/学期;

② 音乐单科培训课程:每门课程4000元人民币/学期,共16课时。

6. 住宿

我院为留学生提供住宿,每个房间配备电话线、空调、洗手间及洗浴设施,另配有洗衣机等公用设备。

收费标准: 双人间: 40元/人/天。 单人间: 80元/人/天。 注:1. 学校将根据实际情况调配。

2. 室内配有网线, 网络费用自理。

7. 医疗保险

根据中国教育部及上海市教委的规定,凡是在中国大陆境内学习的外国自费留学生必须购买团体综合保险。团体综合保险是自费留学生在华学习的必备材料,保费为每6个月300元人民币,每12个月600元人民币。每学期开学由留学生办公室统一代收留学生保险费,由平安养老保险股份有限公司办理我院来华留学生团体综合保险。登录留学保险网www.lxbx.net可对相关信息进行下载、查询。

8. 账户信息

开户名称: 上海音乐学院 银行账户: 453362703070

开户行: 044214 中国银行上海市淮海支行

银行国际代码: BKCHCNBJ300

9. 联系方式

地 址: 上海音乐学院留学生办公室 中国上海市汾阳路 20 号

邮 编: 200031

电 话: +86-21-64310305,+86-21-64316745

传 真: +86-21-64310305 Email : shcmfso@yahoo.com

网 址: http://www.shcmusic.edu.cn/html/lxs/

QQ 账号: 2205542773(上音留办)

以上内容如有变动,请以上海音乐学院留学生办公室最终解释为准,并请及时关注网站更新内容。

ADMISSIONS FOR INTERNATIONAL STUDENTS Chinese Language Program

1. Course description

(1) Translation

The Chinese language program begins in September and March. Students are divided into classes of different levels and learn Chinese step by step. (Students may transfer to a short-term program in the middle of the semester). We provide elective courses and arrange students to attend concerts, organize get-togethers, trips and visiting activities to help them acquire a broad knowledge of Chinese society and culture.

(2) Core courses

Intensive reading (including writing), extensive reading, listening, speaking and Chinese characters writing

(3) Flective Course

- ① General elective courses include Music Chinese, HSK training, Sight-Singing and Ear-Traing, elementary music theory, Tai Chi, calligra phy, Chinese culture and Shanghai dialect. (General courses will open if more than five students have registered.)
- ② Music training course include Chinese musical instruments (Erhu, Pipa, Dizi), piano, orchestral instruments and voice, etc. Courses are taught on one-to-one basis.

(4) Study length

Non-degree Program lasts one to two years. Students who pass the final examination will receive a non-degree certificate.

Schedules of courses for long-term program are as follows according to the yearly academic calendar:

- ① Core courses: 20 class hours per week (45 minutes per class hour), 18 teaching weeks.
- ② General elective courses: 2 class hours per week, 10 teaching weeks per semester. (General courses open in the second month after the semester commences according to the numbers of applicants.)
- ③ Music training course: 1 class hour per week (45 minutes per class hour), 16 teaching weeks per semester. (Class hours may be added or reduced according to students' requirements.)

2.Class Forms

Group class: 5 to 20 students for each class

Individual class: one to one, one to two, one to three and one to four classes.

3. Application

- (1) General Requirements: International applicants aged above 16 and under 65.
- (2) Application and Enrollment Timeline

Spring semester: Application can be made at any time before December 30 and the program begins in February or March of the next year.

Fall semester: Application can be made at any time before June 30 and the program begins in September.

- (3) Documents Required for Application
- ① Application Form for Overseas Student in Shanghai Conservatory of Music See the apperdix(The form can be downloaded at http://www.shcmusic.edu.cn/html/lxs/)
- ② A copy of the passport
- ③ Medical certificate
- 4 Three photos (35mm×53mm)
- (5) Application fee
- **Please submit the above documents by mail to SCM Overseas Students Office. Documents submitted will not be returned. Application fees paid are non-refundable.
- **Application fee can be sent by mail with the application documents or paid by bank transfer. Applicant's full name and the payment certificate should be entered in case of payment by bank transfer.

4. Enrollment Procedure

- ① Upon verification of the application documents, applicants who pass the entrance examination and satisfy the Chinese language requirements will receive an admission notice to SCM and Visa Application for Study in China (JW202).
- ② International students should apply for a visa at the Embassy/Consulate of People's Republic of China with their admission notice and Visa Application for Study in China (JW202).
- ③ Newly-admitted students should register and pay the tuition at SCM International Students Office on the date specified in the admission notice. Students who cannot register on time under exceptional circumstances should submit their applications for deferred admission to the International Students Office and change their registration date upon approval.

ADMISSIONS FOR INTERNATIONAL STUDENTS

5. Fees and Tuition

(1) Application fee: RMB 500 per program

(2) Tuition

① Long-term program: RMB 9,000 for the first semester and RMB 8,000 per semester from the second semester.

② Short term program (including transfer in the middle of the semester): RMB 1,200 per week, RMB 2,000 per two weeks, RMB 2,700 per three weeks. An additional RMB 600 will be charged per week for programs longer than three weeks.

③ Individual class

One-to-one class: RMB 100 per person per class hour
One-to-two class: RMB 90 per person per class hour
One-to-three class: RMB 80 per person per class hour
One-to-four class: RMB 70 per person per class hour

4 Elective courses

General courses: RMB 800 per course per semester

Music training course: RMB 4,000 per course per semester (16 class hours in total)

6. Accommodation

We provide on-campus residences for international students. Room facilities include telephone lines, air-conditioning and lavatories with shower cubicles. Washing machines are shared.

Room rates

Double room: RMB 40 per day per person Single room: RMB 80 per day per person

Note: 1. We will arrange the accommodation depending on the actual situation.

2. Students shall pay for the internet connection in their room.

7. Medical Insurance Information

All self-support international students studying at SCM should buy some medical insurance coverage by themselves. On the registration day of each semester, please show your insurance policy to our staff. If you haven't bought any insurance, please go to the International Students Office to consult with us concerning the purchase of appropriate insurance for international students. Students may consult "Comprehensive Insurance & Protection Scheme for Foreigners Staying in China of Ping An Annuity Insurance Company" which is available at International Students Office. The website www.lxbx.net is also available for consulting relative information.

8. Account Information

Account: Shanghai Conservatory of Music

Account number: 453362703070

Bank: Bank of China, Sub-Branch of Huaihai Road, Shanghai

Swift code: BKCHCNBJ300

9. Contact

International Students Office, Shanghai Conservatory of Music, No.20 Fenyang Road, Shanghai, China 200031

Tel: +86-21-64310305, +86-21-64316745

Fax: +86-21-64310305 Email: shcmfso@yahoo.com

Website: http://www.shcmusic.edu.cn/html/lxs/

QQ: 2205542773 (International Students Office of SCM)

Note: the content above is subject to final explanation of International Students Office of Shanghai Conservatory of Music. Please browse website for updated information.

ADMISSIONS FOR INTERNATIONAL STUDENTS 本科专业一览表

序号	专业	方向	学制
1	音乐学_	音乐学	5年
		音乐教育	4年
		音乐治疗	4年
	_	乐器修造艺术	4年
2	作曲与作曲技术理论	作曲	5年
	_	民族音乐作曲	5年
		视唱练耳	4年
3	音乐表演	指挥	5年
	_	歌剧音乐指导	5年
		声乐演唱(含美声演唱、民声演唱)	5年
		钢琴演奏	4年
		现代器乐演奏(含爵士钢琴、爵士萨克斯、爵士小号、爵士长号、	4年
	_	爵士吉他、爵士贝斯、电子管风琴、手风琴、古典吉他)	
	-	打击乐器演奏(含西洋打击乐、中国打击乐、流行打击乐)	4年
	_	管弦乐器演奏(含小提琴、中提琴、大提琴、低音提琴、竖琴、	4年
		长笛、双簧管、单簧管、大管、小号、圆号、长号、大号、萨克斯管)	
		中国乐器演奏(含笛、笙、唢呐、扬琴、柳琴、阮、琵琶、筝、古琴、	4年
	-	二胡、板胡、大提琴、低音提琴)	
		音乐戏剧表演	4年
4	录音艺术	音乐设计与制作	4年
	-	多媒体艺术设计	 4年
	-	音乐与传媒	4年
5	数字媒体艺术	数字媒体艺术	4年
6	公共事业管理	艺术管理	4年
7	艺术与科技	音乐科技与艺术	4年

ADMISSIONS FOR INTERNATIONAL STUDENTS Curricula of Undergraduate Programs

erial number	Program	Major	Length of Study		
1	Musicology	Musicology	Five-Year		
	.,	Music Education	Four-Year		
		Music Therapy	Four-Year		
		The Art of Instrument Making	Four-Year		
2	Composition and Theory of	Composition	Five-Year		
	Compositional Techniques	Chinese Traditional Music Composition	Five-Year		
		Sight-Singing and Ear-Training	Four-Year		
3	Music Performance	Conducting	Five-Year		
		Opear Coaching	Five-Year		
		Voice & Opear Including Bel Canto,	Five-Year		
		Singing in chinese style			
		Piano Performance	Four-Year		
		Modern Instruments Performance (Including			
		Jazz Piano, Jazz Saxophone, Jazz Trumpet,	Four-Year		
		Jazz Trombone, Jazz Guitar, Jazz Bass, Electronic			
		Organ, Accordion, Classical Guitar)			
		Percussion Performance (Including Western	Four-Year		
		Percussion, Chinese Percussion, Popular			
		Percussion)			
		Orchestral Instruments Performance (Including			
		Violin, Viola, Cello, Double Bass, Harp, Flute,	Four-Year		
		Oboe, Clarinet, Bassoon, Trumpet, French horn,			
		Trombone, Tuba, Saxophone)			
		Chinese Traditional Instruments Performance	Four-Year		
		(Including Dizi, Sheng, Suona , Yangqin,			
		Liuqin, Ruan, Pipa, Zheng, Guqin, Erhu, Banhu,			
		Cello, Double Bass)			
		Musical Performance	Four-Year		
1	Recording Art	Music Design and Production	Four-Year		
		Multimedia Design	Four-Year		
		Music and Media	Four-Year		
	Digital Media Art	Digital Media Art	Four-Year		
3	Public Service Administration	Arts Administration	Four-Year		
7	Art and Technology	Music Technology and Arts	Four-Year		

ADMISSIONS FOR INTERNATIONAL STUDENTS 硕博专业一览表

序号	学科专业	研究方向	学制
学术型硕士:			
1	艺术学理论	艺术哲学与批评(含音乐美学与批评)	
		艺术人类学与社会学(含音乐人类学、世界音乐)	
		艺术教育理论(含音乐心理学、音乐教育理论研究)	三年
2	音乐与舞蹈学	作曲理论	
		(含和声、复调、配器、音乐分析、视唱练耳)	
		音乐学(含中国音乐研究、西方音乐研究)	
3	戏剧与影视学	戏剧理论(含音乐戏剧研究)	
艺术型硕士:			
1	作曲	作曲	
2	音乐表演	指挥	
		声乐表演(含美声、民声、音乐剧声乐)	
		钢琴表演	
		西洋管弦乐表演(含弦乐、管乐)	
		民族管弦乐表演(含吹管、拉弦、弹拨乐器)	
		现代器乐(含打击乐、爵士乐)	
3	音乐科技与应用	电子音乐设计	三年
		录音艺术	
		音乐数字传媒艺术	
		钢琴教学法	
		声乐教学法	
		西洋管弦乐教学法(含小提琴、中提琴、大提琴、	
		竖琴、长笛、双簧管、单簧管、圆号、小号、长号)	
		民族管弦乐教学法(含二胡、古筝、琵琶、柳琴、中阮、	
		唢呐、笛子、笙)	
		音乐教学法	
		乐器修造	
		艺术管理	

ADMISSIONS FOR INTERNATIONAL STUDENTS

序号	学科专业	研究方向	
博士			
1	艺术学理论	艺术哲学与批评(含音乐美学、当代音乐研究) 艺术人类学与社会学(含音乐人类学、东方音乐研究、流行音乐研究)	
2	音乐与舞蹈学	作曲理论 作曲 音乐学(含中国音乐研究、西方音乐研究、 钢琴艺术理论)	三年
3	戏剧与影视学	戏剧理论(戏剧理论研究)	

ADMISSIONS FOR INTERNATIONAL STUDENTS Curricula of Postgraduate Programs

	Program	Specialty	Length of Study
Master's	s Degree of Art(Speci	alties of Theory)	
		· · · · · · · · · · · · · · · · · · ·	
1	Theory of Art	Art Theory and Criticism (Including Aesthetics	
		and Criticism of Music)	
		Ethnomusicology (Including Anthropology of	Three-Year
		Music, World Music)	
		Theory of Art Education (Including Musical	
		Psychology, Research on Music Education Theory)	
2	Study on Music and Dance	Theory of Composition (Including Harmony, Polyphony,	
		Orchestration, Music Analytics and Solfeggio)	
		Musicology (Including Research on Chinese Music,	
		Research on Western Music)	
3	Theater and Film &	Theory of Theatre (Musical Theater Studies)	
	Television Studies		
Master's	Degree of Art(Specia	alties of Applied Music)	
Master's	Degree of Art(Special	alties of Applied Music) Composition	
		Composition	
1	Composition		
1	Composition	Composition	- Three-Year
1	Composition	Composition Conducting Voice (Including Bel Canto, Chinese Traditional	Three-Year
1	Composition	Composition Conducting Voice (Including Bel Canto, Chinese Traditional Vocal Music Performing Arts, Vocal Music Theater)	Three-Year
1	Composition	Composition Conducting Voice (Including Bel Canto, Chinese Traditional Vocal Music Performing Arts, Vocal Music Theater) Piano Performance	Three-Year
1	Composition	Composition Conducting Voice (Including Bel Canto, Chinese Traditional Vocal Music Performing Arts, Vocal Music Theater) Piano Performance Orchestral Instruments Performance(Including	Three-Year
1	Composition	Composition Conducting Voice (Including Bel Canto, Chinese Traditional Vocal Music Performing Arts, Vocal Music Theater) Piano Performance Orchestral Instruments Performance (Including String Instruments, Wind Instruments)	Three-Year
1	Composition	Composition Conducting Voice (Including Bel Canto, Chinese Traditional Vocal Music Performing Arts, Vocal Music Theater) Piano Performance Orchestral Instruments Performance(Including String Instruments, Wind Instruments) Chinese Instruments Performance (Including Wind	Three-Year
1	Composition	Composition Conducting Voice (Including Bel Canto, Chinese Traditional Vocal Music Performing Arts, Vocal Music Theater) Piano Performance Orchestral Instruments Performance(Including String Instruments, Wind Instruments) Chinese Instruments Performance (Including Wind Instruments, String Instruments, Plucked Instruments)	Three-Year
1	Composition	Composition Conducting Voice (Including Bel Canto, Chinese Traditional Vocal Music Performing Arts, Vocal Music Theater) Piano Performance Orchestral Instruments Performance (Including String Instruments, Wind Instruments) Chinese Instruments Performance (Including Wind Instruments, String Instruments, Plucked Instruments) Modern Instruments Performance (Including Percussion,	Three-Year

ADMISSIONS FOR INTERNATIONAL STUDENTS

serial number	Program	Specialty	Length of Study
3	Music Technology and Appliance	Electronic Music Design Recording Arts Music Digital Media Arts Piano Pedagogy Vocal Pedagogy Pedagogy of Orchestral Instruments Performance (Including Violin, Viola, Cello, Harp, Flute, Oboe, Clarinet, French Horn, Trumpet, Trombone) Pedagogy of Chinese Instruments Performance (Including Erhu, Guzheng, Pipa, Liuqin, Zhongruan, Suona, Dizi, Sheng) Music Pedagogy The Art of Instrument Making Arts Administration	Three-Year
Doctoral D	Theory of Art	Art Theory and Criticism (Including Music Aesthetics, Research on Contemporary Music) Ethnomusicology and Sociology (Including Ethnomusicology, Research on Eastern Music, Research on Popular Music)	Three-Year
2	Study on Music and Dance	Theory of Composition Composition Musicology (Including Research on Chinese Music, Research on Western Music, Theory of Piano Art)	
3	Theater and Film & Television Studies	Theory of Theatre (Musical Theater Studies)	

上海音乐学院来华留学生申请表(非学历生)

Application Form for International Students Shanghai Conservatory of Music (Non-degree Program)

护照姓 Passport Surname	护照名 Passport Given Name		中文姓名 Chinese Name		照片 Photo	
性别 Sex	出生日期 Date of Birth					
国籍 Nationality	出生地	出生地点 Place of Birth				
护照号码: 护照有效期: Valid Until						
宗教信仰 Religion	婚姻状况					
本国联系方式 Address in Your Home Countr	у					
电话 Tel 邮编 Zip code						
录取材料邮寄地址 Address	of Receiving	na Admission Docu	ments		终人姓名 Person fo	r Emergency Contact
NAME OF THE PROPERTY OF THE PR	or ricceivii	ig / tarillosion Doca	memo	35.054X.	-U/(XT-U 1 61301110	Emergency Contact
电话 Tel				电话 Tel		
│ 邮编 Zip code ├────						
最后学历 电子邮箱 Highest Academic Degree Email						
现工作或学习单位 Employer or Institution 职业 Current Occupa					rrent Occupation	
所在年级 Current Grade						
	□汉语(Chinese Language		\学时间Ir	ntake time:	年Yr月Mo.
申请专业和主修科目	□音乐进			学习时间 Study Duration:		
Field of Study & Subjects	(項仕下III Music Ma	面选择填写)		□1学期1 Semester ; □2学期2 Semesters; □1年以上 More than One year		
		Select from below)		ューダエ	More than one yea	u
□音乐学 Musicology □钢琴 Piano □声乐歌剧 Voice& Opera						
│ │ □管弦乐器演奏 Orchestral I	□管弦乐器演奏 Orchestral Instruments Performance □音乐教育 Music Education					
□艺术管理 Arts Administration □音乐工程 Music Engi					Music Engineering	
│ │ □现代器乐与打击乐 Modern Instruments and Percussion │ □音乐戏剧					Music Theatre	
拟主修科目 Major to Apply						
汉语能力 Chinese Proficienc	y HS	SK证书 HSK Certif	icate, L	.evel		
在何处学习(study from)	□在2	本国(Home)	□ 在中	国(China	a) □ 其他地方	(Other place)
学习时间(study hours)	□<10	0 hours	□100	∼300 hour	rs □300~60	00 hours
□ 600~900 hours □ 900~				∼1200 hoເ	ırs □>1200 h	ours

推荐人/机构: Recommended by	经费来源 9	经费来源 Source of Funding					
	□ 奖学金	(Scholarship)	〕校际交流(Exchange Student)				
	□ 自费 (S	elf-supporting)	□ 其他(Other)				
备注:未满18岁申请者请填写以下监护人信息 Note: Applicant under 18 should fill in the part of Guardian's information							
监护人姓名 Guardian's name:	与被监护人关系		电话:				
	Relation to the app	to the applicant: Telephone No.					
国籍 Nationality:							
监护人保证 Guardian hereby affirms that (1)监督该生不从事学习目的以外的活动并保证遵守本地法律 To supervise the applicant not to do anything not							
applicable for an exchange student; ar (2)督促该生努力学习并遵守上海音乐		' - '					
observe the pertinent rules and regula		•					
(3)督促该生按时交纳各项费用,该生							
necessary fees on time; and will be lia (4)负责该生在上海音乐学院学习期间.			ase he/she is not able to afford to pay.				
during his/her study period at Shangh			s accident that the applicant meets				
 监护人签字:	日其	月 :					
Signature of Guardian	Date						
申请人在提交本申请表时,需要同时指 1) 护照复印件 2) 最高学历证书 3) 报名费500元(人民币) 4) 报名照片三张 5) 申请音乐专业请提供与音乐专业有 CD/DVD, 2-3首作品,约20分钟 6) 其他相关资料(如音乐老师推荐信等 7) 健康证明	百关的音响资料: 等)	Applicant must submit the following documents with this form when applying a) The copy of passport b) The copy of your highest academic degree c) Application fee: RMB500 d) Three passport-size photos e) Music recordings (CD or DVD) of 20 minutes including 2 or 3 pieces of work and relevant with the major study is required of applicants for musical majors. f) Other documents(recommendation letter, etc) g) Medical certificate					
□ 无需通过学校安排住宿 No need fo							
│ □ 申请留学生宿舍 Applying for Internal │ 需要预定宿舍,学校将根据实际情况认		•	rangement will be made according to				
the actual situation.	可用D / DOOK & GOTTIII	tory(ii rieeded), the ar	rangement will be made according to				
双人间 / Double-room(day/person) □R	MB40; 单人	间 / Single-room(day	/person) □RMB80				
申请人保证 / I hereby affirm that (1) 上述各项申请中填写的情况是真实无误的 / All the information in this form is true and correct; (2) 因提供信息错误、不清晰或不完整而造成的任何后果由我本人承担 / I will take all the responsibilities for any result caused by wrong, incomplete or unclear information in this form; (3) 在上海音乐学院学习期间,遵守本地法律以及学校的规章制度。/ I shall abide by the local laws and the regulations of Shanghai Conservatory of Music. 申请人签字: 申请日期:							
Applicant's signature Application Date							
地 址:上海音乐学院留学生办公室 中国上 邮 编:200031 电 话:+86-21-64310305,+86-21-6431 传 真:+86-21-64310305 Email :shcmfso@yahoo.com 网 址:http://www.shcmusic.edu.cn/htm QQ 账号:2205542773(上音留办)	.6745	No.20 Fenyang Roa Tel: +86-21-64 Fax: +86-21-64 Email: shcmfso@ Website: http://www	ts Office, Shanghai Conservatory of Music, d, Shanghai, China 200031 310305, +86-21-64316745 310305 yahoo.com shcmusic.edu.cn/html/lxs/ 73 (International Students Office of SCM)				